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  Protokoll 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 105   

Förändring av föredragningslistan 
Sammanfattning 
Ärende KS/2024:284 - Avsiktsförklaring rörande marköverlåtelse och 
genomförandeavtal för del av Fröland 3:35 och 3:36 läggs till som nytt sistaärende på 
föredragningslistan. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa föredragningslistan med ändringen ovan. 
   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 106 Dnr KS/2023:228 

Motion från Jennie Ekland (C), Zinab Parnian (C) och Camilla 
Johansson (C) om tillgång till internet i kommunens 
anläggningar 
Sammanfattning 
Jennie Ekland (C) m.fl. har inkommit med motion om att Fridhemsområdet ansluts till 
fibernätet och att på sikt alla större kommunala anläggningar ska ha tillgång till ett 
publikt trådlöst nätverk (WiFi). Motionen har remitterats till kommunstyrelsen. 
 
Förslaget motiveras med att besökare förväntar sig att ha tillgång till WiFi vid besök i 
anläggningar och att det är viktigt för föreningar att kunna hantera swishbetalningar vid 
kioskverksamhet. Specifikt för Fridhemshallen är att det inte finns anslutning till 
fibernät samtidigt som mobiltäckningen är svag inne i hallen.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har löst tillgången till trådlöst internet inne i 
Fridhemshallen via en så kallad radiolänkanslutning mot kommunens nät. Denna 
lösning ger god kapacitet till låg kostnad. Nätet är dock inte öppet för besökare. 
Fibernätanslutning finns fram till närliggande Servicecenter Fridhem. För att ansluta 
Fridhemshallen krävs investeringar i form av bl.a. grävning och det är oklart när detta 
kan komma till stånd, särskilt med tanke på att befintlig radiolänkanslutning fungerar 
väl.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har för avsikt att på prov öppna nätet i Fridhemshallen 
för att underlätta för föreningarna och förbättra servicen för besökare.  
 
Vad gäller kultur- och fritids övriga anläggningar finns ingen övergripande plan eller 
strategi för WiFi utan varje anläggning får hanteras efter sina behov och förutsättningar. 
Rimnershallen och Rimnersvallen har båda fritt WiFi, bl.a. beroende på nationella 
arenakrav. Inne i nya simhallen kommer av verksamhetsmässiga skäl inte finnas öppet 
WiFi, däremot möjligen i cafédelen. I de lokaler som kultur- och fritid delar med barn- 
och utbildningsförvaltningen finns vanligen öppet WiFi.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-03. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-04-12, § 97. 
Motion från Jennie Ekland (C), Zinab Parnian (C) och Camilla Johansson (C). 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att med ovan anse motionen besvarad. 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 107 Dnr KS/2023:383 

Motion från Maria Johansson (L) och Carl-Gustav Gustafsson 
(L) om elevhälsa i förskola och årskurs F-3 
Sammanfattning 
Maria Johansson (L) och Carl-Gustav Gustafsson (L) har inkommit med motion om 
elevhälsa i förskola och årskurs F-3. Motionärerna föreslår att elevhälsa inrättas i 
förskolan, att satsning görs på att anställa fler logopeder och specialpedagoger med 
inriktning förskola och lågstadium, att elevhälsan i årskurs F-3 förstärks och att 
samordning sker så elever har god tillgång till elevhälsa oavsett vilken skola eleven 
tillhör samt att all personal inom skolans väggar ska ha genomgått utbildning om NPF-
diagnoser. Kommunfullmäktige har remitterat motionen till barn- och 
utbildningsnämnden och till Ungdomsfullmäktige. 
 
Barn- och utbildningsnämnden skriver i sitt remissvar bland annat att arbete med 
inrättande av elevhälsa i förskolan är påbörjat, att en satsning på ytterligare 
anställningar inom verksamheter med yngre barn skulle främja barns utveckling, att 
nuvarande fördelning av elevhälsa i årskurs F-3 är likvärdig utifrån enheternas storlek 
och socioekonomiska förutsättningar men att specialpedagogresurs ligger under rektor, 
vilket gör att det kan finnas skillnader beroende på andra kompetenser inom enheterna. 
Vidare har nämnden en plan för kompetenshöjning av all personal i förskola och årskurs 
F-3 och ansökan om medel kommer att lämnas in till Omställningsfonden. I den 
långsiktiga planen ingår alla årskurser. Vidare upplyser nämnden om att 
lärarutbildningen har ändrats med examensmål inom NPF med tillämpning HT 2022, 
vilket innebär att nyutbildade har kompetens kring NPF, diagnoser och bemötande. 
 
Ungdomsfullmäktige beslutade i sitt remissvar att ställa sig bakom förslagen i motionen 
samt tillägga att socialpedagoger är en yrkesgrupp som det behövs mer av på skolor, att 
det också behövs fler specialpedagoger på skolor samt rum i anslutning till 
klassrummen där specialpedagoger kan sitta med elever som har särskilda behov och att 
det behövs både manliga och kvinnliga kuratorer för att man oavsett som tjej eller kille 
ska kunna prata om sina problem. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-26. 
Ungdomsfullmäktiges protokoll 2024-02-08 § 3. 
Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-01-24 § 12. 
Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-01-02. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-09-13, § 169. 
Motion från Maria Johansson (L) och Carl-Gustav Gustafsson (L). 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 
Anneli Högberg (S), Jarmo Uusitalo (MP), Camilla Johansson (C), David Höglund 
Velasquez (V): 
bifall till motionen. 
 
Henrik Sundström (M):  
bifall till förvaltningens förslag. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Anneli Högberg (S) med 
fleras yrkanden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att med ovan anse motionen besvarad. 
 

Reservation 
Reservation från Socialdemokraternas, Centerpartiets, Miljöpartiets och Vänsterpartiets 
ledamöter.   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 108 Dnr KS/2023:512 

Motion från Camilla Johansson (C) och Jennie Ekland (C) om 
E6 Lyckornamotet 
Sammanfattning 
Centerpartiets fullmäktigegrupp har lämnat in en motion med förslag till åtgärder med 
anledning av trafikomläggningen i Ljungskile på grund av raset på E6 i Stenungsund. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har haft flera möten med Trafikverket där situationen i 
Ljungskile har påtalats, men Trafikverket har inte sett anledning att göra fler åtgärder än 
de som redan är gjorda eller planerade. Vissa justeringar av vägvisning och 
trafikreglering är utförda av Trafikverket efter att motionen skrevs. Kommunen har 
också ansökt skriftligt till Länsstyrelsen om lägre hastighetsgränser på väg 167 vid 
Lyckornamotet och väg 680 förbi Ljungskile centrum samt till Trafikverket om 
hastighetsdämpande åtgärder på sträckan. Ansökningarna har tyvärr ej fått bifall. 
 
Vad gäller kommunens ansvarsområde så har Barn- och utbildningsförvaltningen 
vidtagit åtgärder och anpassat skolbusstrafiken för att göra skolvägar säkrare.  
Gång- och cykelvägen som förbinder Strandvägen och Lyckornavägen har 
vinterväghållning men är inte belyst och förvaltningen har med stöd av 
belysningsplanen som antogs 2023 bedömt att nyttan är tveksam i förhållande till 
energiåtgången och kostnaden trots den uppkomna situationen.  
 
Kollektivtrafikfrågor lyfts regelbundet i stadstrafikforum som är ett politiskt forum 
mellan kommunen och regionen med representation även från Västtrafik. 
 
Geotekniker utför regelbundet okulära besiktningar i skredriskområdet vid Lyckorna för 
att upptäcka eventuella förändringar som kan tyda på ökad rasrisk. 

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2024-01-29. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-10-11 § 213. 
Motion från Camilla Johansson (C) och Jennie Ekland (C) om E6 Lyckornamotet, 
inkommen 2023-10-17. 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C) bifall till motionen med tilläggsyrkandet: 
Att vägen över berget som vintervägshålls ska erhålla belysning för att öka säkerhet och 
trygghet då den är det naturliga promenadstråket till Ljungskile tätort. 
Med tanke på den hastighetssänkning som beslutats av SBN av väg 680 vid den överfart 
som går från strandvägen till Lyckornavägen så bör alla fotgängare hänvisas att ta den 
istället för överfarten vid Lyckornamotet som då har en hastighet på 70 km  
Beräknad kostnad är 500 000 till 1 miljon kr. 
 
David Höglund Velasquez (V), Jarmo Uusitalo (MP): 
bifall till Camilla Johanssons (C) tilläggsyrkande. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Camilla Johansons (C) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på att bifalla eller avslå Camilla Johanssons (C) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen besvarad. 
 

Reservation 
Reservation från Vänsterpartiets och Centerpartiets ledamöter.   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 109 Dnr KS/2023:167 

Motion från Ole Borch (MP), Ann-Marie Viblom (MP) och 
Jarmo Uusitalo (MP) om att utarbeta en koldioxidbudget för att 
uppnå Parisavtalet, svar på återremiss 
Sammanfattning 
Ole Borch (MP) m.fl. har inkommit med motion om ”att Uddevalla kommun utarbetar 
en CO2 -budget så att vi kan uppnå Parisavtalet.” Motionen har remitterats till 
kommunstyrelsen. 
 
En koldioxidbudget utgår från territoriella utsläpp av klimatgaser fördelade på 
kommunnivå och sektorer och visar på hur många kg koldioxid som finns kvar att 
släppa ut fram till 2030 för att Parisavtalet ska uppnås. Statistiken hämtas från Svenska 
Miljö Emissions Data. På Klimatkollen.se kan man hitta utsläpp fördelade per kommun. 
Uddevalla kommun visar där en ökande trend om nuvarande utsläppstakt fortgår. För att 
nå Parisavtalets mål skulle Uddevalla kommunen behöva minska med 27,4 % per år. 
 
I Sverige hade år 2022 runt 50 kommuner gjort en egen koldioxidbudget och lika många 
hade ett pågående arbete. Kommuner som gjort en koldioxidbudget använder den i ett 
informativt syfte för att förstå och medvetandegöra att utsläpp sker. 
 
På hemsidan climatevisualizer.com kan man ändra utsläppstakten i koldioxidbudgeten 
för olika sektorer och studera var åtgärder gör störst nytta. Detta är en tjänst som erbjuds 
till kommuner och regioner som prenumeration. 
 
Kommunfullmäktige behandlade motionen 2024-02-14. Kommunstyrelsens förslag till 
beslut var att avslå motionen med motiveringen att det under arbetet med kommuns 
energi- och klimatplan gjordes en egen beräkning som sedan jämfördes med Västra 
Götalands koldioxidbudget. Det visades då att utsläppen ser väldigt lika ut och 
bedömningen var därför att kommunen inte behöver ha en egen koldioxidbudget. 
 
En minoritet i kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet med motiveringen 
att klimatsekretariatet skulle bjudas in för dialog om nyttan med koldioxidbudget.  
 
Klimatsekretariatet står bakom modellen koldioxidbudget. Avgiften för Uddevalla 
kommun är beräknad till en startavgift om 77 tkr och en årlig kostnad på 55 tkr. Den 
politiska majoriteten bedömer att ärendet inte behöver ytterligare beredning med 
hänvisning till tidigare ställningstagande samt ovan kostnadsredovisning.  
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-05. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2024-02-14 § 29. 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-01-31 § 6. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-12-19. 
Motion från Ole Borch (MP) mfl. 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V), Anna-Lena Heydar (S),  
Jarmo Uusitalo (MP): 
bifall till motionen. 
 
Henrik Sundström (M): 
bifall till förvaltningens förslag. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Camilla Johanssons (C) 
med fleras yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens 
förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen. 
 

Reservation 
Reservation från Socialdemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Centerpartiets 
ledamöter.   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 110 Dnr KS/2022:293 

Motion från Kent Andreasson (UP) och Lars Olsson (UP) om 
upprustning av borgen på Tureborg 
Sammanfattning 
Kent Andreasson (UP) och Lars Olsson (UP) har inkommit med förslag om att rusta 
upp borgen på Tureborg genom att märka upp promenadstråk, göra fika- och grillplatser 
och göra den upprustning som krävs för att göra borgen säkrare och till en attraktion.  
 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som i sin tur remitterat den till 
samhällsbyggnadsnämnden.  
 
Av remissvaren framgår att borgen är en spännande del av stadens historia och identitet. 
Platsen bedöms dock inte ha något stort kulturhistoriskt värde då det är så pass lite 
bevarat men ur ett lokalhistoriskt perspektiv finns det desto mer värde. Ruinen är ett 
spännande utflyktsmål men den direkta närmiljön är relativt eftersatt med, skärp, lösa 
stenar, en del sly samt graffitti på både utemiljöer och i de rum som finns.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har identifierat brister i platsens säkerhet och har för 
avsikt att besiktiga vilka möjligheter som finns under 2024. Kultur- och 
fritidsförvaltningen bedömer att först efter att insatser har gjorts kan området 
marknadsföras som ett besöksmål till allmänheten. Kultur- och fritidsnämnden har 
beslutat att tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen besiktiga borgen under 
2024 för att gemensamt lägga upp en plan för eventuella insatser under 2025. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-04. 
Kultur- och fritidsnämndens protokoll 2024-03-28 § 43. 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-01-11 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-11-16 § 330. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-10-26. 
Motion från Kent Andreasson (UP) och Lars Olsson (UP). 

Yrkanden 
Christer Hasslebäck (UP): 
bifall till förvaltningens förslag. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förslaget. 
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Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att med ovan anse motionen besvarad. 
   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 111 Dnr KS/2024:146 

Antagande av besöksnäringsstrategi, svar på återremiss 
Sammanfattning 
Besöksnäringsstrategin syftar till att öka antalet besökare, förbättra besöksupplevelsen 
och stimulera lokal ekonomisk tillväxt. 
 
En omvärldsanalys ger insikter om hur Uddevalla uppfattas och vilka möjligheter och 
utmaningar som finns. SWOT-analysen identifierar stadens styrkor såsom dess 
historiska arv och natursköna omgivningar, men också dess svagheter som begränsad 
infrastruktur och låg kännedom. Målet är att positionera Uddevalla som "Hjärtat i 
Bohuslän – den historiska och kulturella staden mellan hav och fjäll”. 
 
För att nå målet har ett antal fokusområden tagits fram: Varumärkesbyggande, 
Infrastruktur och faciliteter, Kulturellt och historiskt bevarande, Naturturism och 
utomhusaktiviteter, Upplevelser och evenemang samt Besöksnäringsutbildning och 
samarbete. 
 
2024-04-10 beslutade en minoritet i kommunfullmäktige att återremittera 
besöksnäringsstrategin med motiveringen att en ny strategi ska tas fram tillsammans 
med Uddevalla Turism AB och Destination Uddevalla. 
 
Den nu framtagna strategin bygger på det arbete som Destination Uddevalla och 
Uddevalla Turism AB tidigare genomfört. Kommunledningskontoret har också under 
arbetet med framtagande av strategin fört dialog med Destination Uddevalla och 
Uddevalla Turism som även lämnat synpunkter på förslaget i ett tidigare skede. 
Lämnade synpunkter har beaktats och inarbetats i föreliggande förslag till strategi. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-11. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2024-04-10 § 83. 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-03-27 § 77. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-13. 
Förslag till Besöksnäringsstrategi. 

Yrkanden 
Anna-Lena Heydar (S), David Höglund Velasquez (V), Jarmo Uusitalo (MP): 
avslag på förvaltningens förslag. 
 
Gösta Dahlberg (M):  
bifall till förvaltningens förslag. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Anna-Lena Heydar (S) med 
fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens 
förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anta Besöksnäringsstrategi, 
 
att uppdra åt kommunstyrelsen att årligen fastställa och följa upp en handlingsplan för 
strategins förverkligande.  
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Skriftlig reservation från Socialdemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets ledamöter 
som stöds av Centerpartiet genom en protokollsanteckning: 
 
I svaret på återremissyrkandet, påstås att förslaget i handlingarna bygger på den strategi 
som togs fram av kommunen tillsammans med besöksnäringsföretagare, Uddevalla 
Turism och Destination Uddevalla. Den som deltog i det arbetet och har sett förslaget 
till strategi som lämnades över till kommunen, känner inte igen mycket i det förslag 
som nu är uppe för beslut.  Förslaget i handlingarna saknar helt koppling till de 
nationella och regionala strategierna för besöksnäringen i Sverige och de fokusområden 
som nämns i den gemensamma marknadsföringen. (Ex Hållbarhetsklivet) 
Uddevalla har en stark potential att utvecklas som besöksmål och att utveckla en bred 
och livaktig besöksnäring med ett värdskap i världsklass som sysselsätter många och 
bidrar till att skapa en stolthet och trivsel för Uddevallaborna såväl som besökarna.  
Förslaget som nu läggs fram saknar det som behövs för att ge den vägledning som en 
Besöksnäringsstrategi innebär och som Uddevalla behöver och förtjänar.   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 112 Dnr KS/2023:343 

Uppdrag från kommunfullmäktige att ta fram förslag till 
uppdaterade övergripande miljömål, svar på återremiss 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-14, i samband med behandling av ärendet 
ledningens genomgång av ISO 14001, att uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram förslag 
till uppdaterade övergripande miljömål. 
 
Kommunledningskontoret tog därför, efter samråd med miljöstrategigruppen samt 
företrädare för majoritetspartierna, fram ett förslag till reviderade miljömål. I 
förslaget finns, liksom i nuläget, sex övergripande mål. De nuvarande målen antogs år 
2013 och anpassningar har därför gjorts till aktuella förhållanden och förändringar inom 
området. Ändringsförslag finns i den inledande övergripande texten samt i förklaringen 
till respektive mål. Vidare har tillhörande nyckeltal uppdaterats och lagts i en separat 
bilaga. Nyckeltalen behöver löpande hållas uppdaterade i takt med att mätmetoder och 
relevans förändras och det bedöms enklare att endast ta upp bilagan för beslut i 
fullmäktige vid framtida revideringar. Samtliga ändringsförslag framgår av 
beslutsunderlagen. 
 
Ärendet återremitterades 2024-04-10 av en minoritet i kommunfullmäktige med 
motiveringen att det ska göras en omstart där alla partier får delta i arbetet med att ta 
fram nya miljömål på samma sätt som gjordes när de nuvarande målen utformades 
2012. 
 
Den politiska majoriteten bedömer att kommunfullmäktige uppdrag att uppdatera 
miljömålen innebär att företa nödvändiga justeringar och anpassningar vilket nu är 
gjort. Miljömålen ska gälla långsiktigt och ändringar bör därför ske stegvis. Majoriteten 
anser att ingen ytterligare beredning av ärendet krävs.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-11. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2024-04-10 § 80. 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-03-277 § 74. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-06. 
Förslag till övergripande miljömål för Uddevalla kommun. 
Förslag till bilaga till övergripande miljömål för Uddevalla kommun. 
Förslag till övergripande miljömål med markerade ändringsförslag. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2023-06-14 § 125. 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 
Jarmo Uusitalo (MP):  
lämnar ett eget förslag på övergripande miljömål som bifogas protokollet. 
 
Anna-Lena Heydar (S), Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V):  
bifall till Jarmo Uusitalo (MP) yrkande. 
 
Henrik Sundström (M):  
bifall till förvaltningens förslag. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Jarmo Uusitalos (MP) med 
fleras yrkande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förslaget till miljömål för Uddevalla kommun med bilaga. 
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Reservation från Socialdemokraternas, Centerpartiets, Miljöpartiets och Vänsterpartiets 
ledamöter. 
 
Protokollsanteckning från Marie Johansson (L):  
Majoritetens miljömål är en uppdatering av befintliga miljömål. Vi tycker att 
miljömålen är bra men sedan 2013 har mycket hänt på miljö- och klimatområdet och 
ämnet förtjänar en djupare genomgång, förslagsvis partiöverskridande. Eftersom vi är 
ett litet parti som saknar de resurser som majoriteten förfogar över så har vi inte en 
rimlig möjlighet att göra en egen översyn av miljömålen. Det är inte heller det vi önskar 
utan vi vill se en gemensam översyn. Det är ett arbete som kräver tid och engagemang, 
att få nio partier att komma överens i en fråga där vi har diametralt olika åsikter kommer 
inte att vara enkelt.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 113 Dnr KS/2022:394 

Planeringsstrategi för Översiktsplan mandatperioden 2022–
2026 för Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Under 2020 ändrades 3 kap Plan och Bygglagen (PBL) så att det blev obligatoriskt för 
kommunerna att senast 2 år efter ordinarie val, anta en Planeringstrategin eller en ny 
Översiktsplan. Syftet med förändringen är att skapa en mer kontinuerlig och aktuell 
översiktsplanering. Avsikten är att genom regelbundna politiska helhetsbedömningar av 
översiktsplanen säkerställa att den ger uttryck för den politiska viljeinriktningen under 
innevarande mandatperiod.  
  
En planeringsstrategi måste antas av kommunfullmäktige senast 24 månader efter varje 
val, dvs den 11 september 2024. Om kommunen inte antar någon planeringstrategi 
kommer översiktsplanen i sin helhet bedömas som inaktuell vilket innebär en försvårad 
och ineffektiv handläggning av alla ärenden som rör mark- och vattenanvändning. 
Exempelvis kan man inte använda standardförfarande, samordnat förfarande och 
förenklat förfarande för detaljplaner vilket i sin tur innebär längre handlingstider och 
ökade kostnader för arbetet. I Planeringstrategin ska kommunen bedöma om 
översiktsplanen med tillhörande planer är aktuella samt ta ställning till om de skett 
några ändrade planeringsförutsättningar sedan översiktsplanen antogs. Länsstyrelsens 
granskningsyttrande ska beaktas i bedömningen.   
  
Översiktsplanen 2022, Fördjupad Översiktsplan för Uddevalla tätort och Vindbruksplan 
bedöms som fortsatt aktuella medan Fördjupad översiktsplan Ljungskile, Fördjupad 
översiktsplan för Lyckorna och fördjupad översiktsplan centrala Uddevalla bedöms vara 
inaktuella.  
Då behovet av verksamhetsmark är större än det som utpekas i ÖP 2022 föreslås att ett 
tematiskt tillägg för industrimark tas fram för att tillgodose detta. 
  
En planeringstrategi ersätter eller ändrar inte gällande ÖP. En planeringstrategi kan 
ändras under mandatperioden. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-04-04. 
Planeringstrategi för översiktsplan mandatperiod 2022–2026, daterad 2024-04-02. 
Yttrande från Länsstyrelsen tillhörande planeringsstrategi för översiktsplan 
mandatperiod 2022–2026 för Uddevalla kommun. 

Yrkanden 
Henrik Sundström (M):  
bifall till förvaltningens förslag. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förslaget.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anta Planeringstrategin för Översiktsplan mandatperiod 2022–2026, daterad 2024-
04-02, 
 
att uppdra åt kommunstyrelsen att omgående påbörja framtagande av ett tematiskt 
tillägg till Översiktsplanen 2022 gällande industrimark. 
   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 114 Dnr KS/2024:133 

Antagande av riktlinjer för handläggning av kommuninterna 
tvister samt revidering av reglemente för kommunstyrelsen 
och övriga nämnder samt generellt ägardirektiv 
Sammanfattning 
Den politiska majoriteten i Uddevalla kommun har gett kommunledningskontoret i 
uppdrag att ta fram en riktlinje som reglerar kommuninterna tvister. Detta för att 
tillförsäkra ett helhetsperspektiv som utgångspunkt för att lösa tvister som inte kan lösas 
direkt mellan parterna inom kommunkoncernen. Utgångspunkten är att 
nämnderna/förvaltningarna och bolagen inom koncernen löser eventuella 
intressekonflikter som uppstår mellan dem genom en konstruktiv dialog. Undantagsvis 
kan det dock uppstå meningsskiljaktigheter mellan två bolag, två nämnder/förvaltningar 
eller mellan bolag och nämnder/förvaltningar inom kommunen, som är mer svårlösta. 
 
Mot bakgrund av kommunledningskontorets uppdrag från den politiska majoriteten har 
kommunledningskontoret tagit fram ett förslag till riktlinjer för handläggning av 
kommuninterna tvistiga mellanhavanden. Av förslaget framgår att parterna i första hand 
förutsätts lösa tvistiga mellanhavanden genom att parterna träffar en överenskommelse 
genom dialog och förhandlingar. Om samförstånd inte uppnås ska parterna, utan 
onödigt dröjsmål, hänskjuta frågan till kommundirektören för särskilt 
förlikningsförfarande. Om överenskommelse inte heller kan uppnås genom detta 
förfarande ska kommundirektören, efter samråd med kommunstyrelsens ordförande, 
slutligt avgöra i den tvistiga frågan. Det föreslagna styrdokumentet föreslås gälla 
samtliga nämnder/förvaltningar och helägda bolag i Uddevalla kommun. 
 
Kommunledningskontoret föreslår vidare det införs en skrivning i kommunstyrelsens 
reglemente om att kommunstyrelsens får avgöra tvister mellan nämnder/förvaltningar, 
mellan helägda bolag och mellan nämnder/förvaltningar och helägda bolag. 
 
Om kommunfullmäktige antar de i ärendet föreslagna riktlinjerna bör 
kommunstyrelsens delegationsordning revideras så att det framgår att 
kommundirektören, efter samråd med kommunstyrelsens ordförande, får besluta om 
tvistiga mellanhavanden mellan nämnder/förvaltningar/helägda bolag. 
 
Slutligen föreslår kommunledningskontoret att det i de generella ägardirektiven för 
Uddevalla kommuns direkt och indirekt helägda bolag införs en skrivning om att 
kommunfullmäktiges styrdokument ”Riktlinjer för handläggning av tvistiga 
kommuninterna mellanhavanden” gäller även för kommunens helägda bolag. 
 
Efter kommunfullmäktiges beslut om riktlinjer och revidering av de generella 
ägardirektiven enligt ovan ska revideringen av ägardirektiven antas vid respektive 
bolags bolagsstämma för att få formell giltighet i bolagen. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-20. 
Förslag på Riktlinjer för handläggning av tvistiga kommuninterna mellanhavande. 
Förslag till reviderat reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder i Uddevalla 
kommun, antaget 2014-12-10, § 232, senast reviderad 2023-09-13, § 161. 
Förslag till reviderat generellt ägardirektiv för Uddevalla kommuns direkt och indirekt 
helägda bolag, antaget av kommunfullmäktige 2015-10-14, § 248, reviderat 2022-10- 
12, § 234. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anta ”Riktlinjer för handläggning av tvistiga kommuninterna mellanhavanden”, 
 
att införa ett nytt stycke i ”Reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder i 
Uddevalla kommun”, avsnitt ”Reglemente för kommunstyrelsen”, § 8, som anger att 
kommunstyrelsen får avgöra tvister mellan nämnder/förvaltningar, mellan helägda 
bolag och mellan nämnder/förvaltningar och helägda bolag, 
 
att det i de generella ägardirektiven för Uddevalla kommuns direkt och indirekt helägda 
bolag införs en skrivning under avsnitt B.1.v om att kommunfullmäktiges styrdokument 
”Riktlinjer för handläggning av tvistiga kommuninterna mellanhavanden” gäller även 
för kommunens helägda bolag. 
   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 115 Dnr KS/2024:188 

Miljöredovisning 2023 - ledningens genomgång 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-09-13 att kommunen skulle gå över till den 
internationella standarden för miljöledningssystem ISO 14001 från att tidigare varit 
EMAS-registrerad. Kommunen är sedan april 2018 certifierad enligt senaste versionen 
av ISO 14001. Enligt beslut ska avrapportering från ledningens genomgång 
(kommunstyrelsens presidium) för miljöledningssystemet ske till kommunstyrelsen.  
 
Den 21 mars 2024 genomförde kommunstyrelsens presidium, ledningens genomgång 
och uppföljning av miljöarbetet 2023. Genomgången syftar till att utvärdera om 
miljöledningssystemet är ändamålsenligt och att miljöprestandaden har förbättrats.  
 
Intern miljörevision har genomfört under 2023 med några förslag på åtgärder som 
kommer att utredas internt. Extern miljörevision har genomförts under 2023 med 
slutsatsen att miljöledningssystemet är fortsatt effektivt och kraven i ISO 14001 bedöms 
vara väl implementerade.  
 
Miljöredovisning för verksamhetsåret 2023 visar på både positiv och negativ trend inom 
några miljöområden som till största delen rör kommunens interna miljöarbete. 
Förbättring har skett främst inom energieffektivisering och en minskad 
bränsleförbrukning. Miljöledningssystemet är enligt ledningens genomgång 
ändamålsenligt och bidrar till ständiga förbättringar. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-21. 
Lednings genomgång av ISO 14001 2024-03-21. 
Bilaga 1 Miljöpolicy. 
Bilaga 2 Rapport intern miljörevision 2023. 
Bilaga 3 Revisionsrapport Uddevalla kommun 2023. 
Bilaga 4 Miljöredovisning 2023. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna Miljöredovisning för 2023. 
 
 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 116 Dnr KS/2024:202 

Igångsättningsbeslut för investering Norra Drottninggatan 
etapp 2 
Sammanfattning 
Norra Drottninggatan etapp 2 är del av satsningen för upprustning av gator, torg och 
parker i Uddevalla stadskärna som pågått under flera år. För att färdigställa hela 
området norr om Lagerbergsgatan omfattas projektet också av Bartilsgatan, 
Norrtullsgatan, samt trottoarer och gång- och cykelväg längs norra delen av 
Västerlånggatan. 
 
Norra Drottninggatan får en funktion som innebär ökad framkomlighet och väl 
fungerande trafiklösningar för alla trafikslag. För att underlätta trafikflödet och 
framkomligheten blir det en infart från Västerlånggatan till Bartilsgatan vilket innebär 
att Bartilsgatan blir dubbelriktad. 
 
Kostnadskalkylen efter projektering är beräknad till 19,0 mkr. Tidigare kalkyl i 
investeringsplanen anger 13,0 mkr, och avvikelsen beror i huvudsak på att kostnader har 
räknats om efter dagens byggindex. Avvikelsen från tidigare angiven och beslutat 
investeringsram är över 10 % och ska därmed omprövas av kommunfullmäktige. 
 
Den ökade investeringskostnaden på 8,0 mkr kr genererar ytterligare kapitalkostnad från 
kapitalkostnadsreserven med 440 tkr. Gatuombyggnaden förväntas starta efter 
sommaren 2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-15. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2024-03-21, § 95.  
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-03-18. 
Illustration Norra Drottninggatan.  
Kostnadsberäkning för igångsättningsbeslut Norra Drottninggatan etapp 2, 2024-02-02. 

Yrkanden 
Anna-Lena Heydar (S) ändringsyrkande: 
Att godkänna igångsättningsbeslut i enlighet med samhällsbyggnadsförvaltningens 
tjänsteskrivelse 2024-03-18, med stensättning. 
Att investeringsbudgeten utökas till 21 mkr, i enlighet med beslutet i 
samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Jarmo Uusitalo (MP), Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V): 
bifall till Anna-Lena Heydar (S) ändringsyrkande. 
 
Mattias Forseng (SD): 
bifall till förvaltningens förslag. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Anna-Lena Heydars (S) 
med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
förvaltningens förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att ge igångsättningsbeslut för investering Norra Drottninggatan, etapp 2, i enlighet med 
samhällsbyggnadsnämndens förslag, 
 
att investeringsbudgeten för projektet utökas till 19,0 mkr, 
 
att utökad kapitalkostnad om 440 tkr för investeringen finansieras via 
kapitalkostnadsreserven och inarbetas i kommande flerårsplan.   
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Skriftlig reservation från Socialdemokraternas, Centerpartiet, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiets ledamöter som stöds av Maria Johansson (L) via en protokollsanteckning: 
Norra Drottninggatan är en viktig gatumiljö i centrala Uddevalla. Förutom 
välfungerande trafiklösningar som fungerar för samtliga trafikslag är det av oerhört stor 
vikt att gestaltningen håller hög kvalitet. I samarbete med kultur- och 
fritidsförvaltningen samt de olika kommunala råden har samhällsbyggnadsförvaltningen 
tagit fram ett förslag till nämnden med en välfungerande trafiklösning och en väl 
gestaltad gatumiljö. Ett av de bärande elementen i gestaltningsförslaget är materialvalet 
– gatsten. Att på sittande nämnd, såsom majoriteten här gör, trycka igenom en annan 
gestaltning, med andra material är anmärkningsvärt. För att säkerställa en väl gestaltad 
och attraktiv gatumiljö borde majoriteten ha återremitterat ärendet till förvaltningen för 
att ta fram ett nytt förslag utifrån majoritetens vilja att använda asfalt. Speciellt 
graverande för majoriteten är att de, med deras plötsliga infall att ändra gestaltningen, 
kraftigt avviker från kommunfullmäktiges antagna fördjupade översiktsplan för 
Uddevalla centrum. På sida 26 går det att läsa följande: “[…] Utnyttja i första hand 
traditionella material på gator och trottoarer i stadskärnan. […]” samt “[…] kostnaderna 
för att genomföra ovan redovisade åtgärder bedöms vara små jämfört med de miljö- och 
upplevelsemässiga fördelar de medför. I och för sig kan användandet av t ex gatsten på 
gator och trottoarer innebära relativt sett höga kostnader i anläggningskedet, jämfört 
med asfalt, men i ett längre tidsperspektiv, med hänsyn tagen till underhållskostnader, 
bör kostnadsbilden bli en annan. […]”. I stadsbyggnadsfrågor är det av stor vikt att 
arbeta långsiktigt och strategiskt. Den fördjupade översiktsplanen för Uddevalla 
centrum har gällt i många mandatperioder och visar en politisk viljeinriktning på hur vi 
vill utforma vår gemensamma livsmiljö. Vår hållning är att gatsten fortsatt är ett bättre 
val estetiskt och funktionellt i stadskärnan. Eventuella avvikelser gentemot våra 
fördjupade översiktsplaner bör motiveras och utredas på ett tillfredsställande vis. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 117 Dnr KS/2024:197 

Införande av avgift på ställplats Bodele och Lindesnäs 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har inkommit med en begäran om att införa avgift för 
ställplatserna på Lindesnäs samt Bodele. 
 
I dagsläget finns det två ställplatser, en på Museigatan i Uddevalla centrum och en på 
Lindesnäs på Gustavsberg. Ställplatsen på Museigatans parkering har cirka 10 platser 
och är för både husbilar och husvagnar och har en beslutad avgift är 100 kronor per 
dygn Ställplatsen på Lindesnäs har 6 platser och är idag avgiftsfri. En ny ställplats på 
Bodele är under uppförande och är projekterad för 19 husbilsplatser. Kommunens 
ställplatser har olika servicenivåer och olika möjligheter att boka platser och utnyttja 
service. 
 
Föreslagna avgifter baseras på en kostnadstäckning för den framtagna driftkalkylen. 
Eventuella justeringar i avgifter alternativt driftbudget kan behöva göras efter det att 
ställplatsen på Bodele varit i bruk cirka ett år. Driftkostnader för Bodele ställplats med 
sophämtning, el, städning, gräsklippning, vinterväghållning med mera beräknas till 
cirka 800 000 kronor. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-03. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2024-03-21, § 98. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-02-28. 
Ställplats Bodele driftkalkyl 2024-03-01. 
Karta ställplatser Bodele 2024-02-28. 
Ställplats Bodele situationsplan 2023-02-08. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att införa avgift på ställplats Bodele med 350 kronor per dygn inklusive el under 
högsäsong april-augusti och 200 kronor per dygn under lågsäsong, 
 
att införa avgift på ställplats Bodele med 100 kronor för latrintömning av ej bokade 
ställplatskunder, 
 
att införa avgift på ställplats Bodele med 3 kronor vid toalettbesök för allmänheten, 
 
att införa avgift på ställplats Lindesnäs med 250 kronor per dygn under högsäsong 
april-augusti och 100 kronor under lågsäsong. 
  
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 118 Dnr KS/2024:266 

Begäran från samhällsbyggnadsnämnden om 
igångsättningsbeslut för investeringar på Fröland till följd av 
hamnens flytt 
Sammanfattning 
Det har under många år funnits planer på att låta staden växa västerut. Detta får 
konsekvenser för hamnverksamheten vid Badö-Bäve som behöver flytta längre västerut, 
mot Frölandsområdet. Uddevalla kommun har under 2023 sålt fastigheter på Fröland för 
två nya etableringar som har för avsikt att etablera utlastningsanläggningar för 
spannmål, och vill under 2026 vara i gång med provdrift för utlastning av fartyg.  
 
Ett antal investeringar behöver göras på Frölandsområdet för att möta behovet hos de 
nya etableringarna. Befintlig kaj behöver restaureras och utökas, ett nytt ställverk 
behövs, terminalytor behöver iordningställas och ett nytt magasin behöver byggas. 
Enligt Uddevalla Hamnterminals beräkningar hamnar den totala investeringen på 132,6 
mkr.  
 
Kommunledningskontoret delar samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning att de 
angivna åtgärderna är viktiga för att Uddevalla Hamnterminal ska kunna genomföra 
flytten västerut, men det är också viktigt att bolaget kan bära de ökade 
arrendekostnaderna och lokalhyran som investeringarna innebär.  
 
I dagsläget debiteras Uddevalla Hamnterminal cirka 3,1 mkr årligen för arrendeavgift 
och tomt-rättsavtal. Tidigast år 2028 kan de avträda fastigheten på Badö. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort preliminära beräkningar på vad 
investeringarna skulle innebära för kostnader för Uddevalla Hamnterminal, och den 
totala arrendeavgiften och lokalhyran, om samtliga tre investeringsprojekt genomförs, 
uppgår till cirka 7,5 mkr.  
 
Uddevalla Hamnterminal har ett avkastningskrav via ägardirektivet vilket innebär att 
bolaget behöver förbättra sitt resultat för att klara de utökade kostnaderna för arrende 
och lokalhyra. Kommunledningskontoret föreslår, med stöd av 
samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning, att invänta igångsättningsbeslut gällande 
kajförlängning till dess att förstudiearbete och geotekniska utredningar är framtagna. 
Undantaget investeringen på kajförlängning hamnar den totala investeringen på 81,6 
mkr. 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-19. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2024-04-18 § 123 Igångsättningsbeslut 
för investeringar på Fröland till följd av hamnens flytt. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2024-04-10 
Skrivelse från samhällsbyggnadsnämnden om investeringar på Fröland, till följd av 
hamnens flytt, 2024-04-10. 
Karta från samhällsbyggnadsnämnden över Västra Fröland, investeringar till följd av 
hamnens flytt, 2024-04-10. 

Yrkanden 
Martin Pettersson (SD):   
bifall till förvaltningens förslag med en språklig korrigering av tredje att-satsen där  
för ovanstående lägg till efter tillkommande kapitalkostnader. 
 
Paula Berger (S) bifall till förslaget med ändringsyrkande på 3 attsatsen:  
tillkommande kapitalkostnader av ovan beslutade åtgärder regleras mellan kommunen 
och hamnbolaget i en separat överenskommelse om kostnadsfördelningen. 
 
Henrik Sundström (M), Christer Hasslebäck (UP): 
bifall till förvaltningens förslag. 
 
David Höglund Velasquez (V), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP): 
bifall till Paula Bergers (S) ändringsyrkande. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag för attsats 1 och 2 och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslagen. 
 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Paula Berger (S) med fleras 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att ge igångsättningsbeslut gällande restaurering av kaj på Fröland samt inköp av nytt 
ställverk, 51,6 mkr, 
 
att ge igångsättningsbeslut gällande nytt magasin på Sörvik samt iordningställande av 
ny terminalyta, 30 mkr, 
 
att tillkommande kapitalkostnader för ovanstående efter färdigställande finansieras 
genom arrendeavgiften som debiteras Uddevalla hamnterminal för tillkommande 
kapitalkostnader. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Reservation 
Reservation från Socialdemokraternas, Centerpartiets, Vänsterpartiet och Miljöpartiets 
ledamöter. 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 119 Dnr KS/2024:106 

Hemställan från HSB stiftelsen Jakobsberg om att erbjuda 
Uddevalla kommun att köpa fastigheter 
Sammanfattning 
Styrelsen i HSB stiftelsen Jakobsberg har under föregående år intensifierat sitt arbete 
med att hitta lösningar på hur man långsiktigt kan få ekonomisk stabilitet i stiftelsens 
fastighetsbestånd. HSB stiftelsen Jakobsberg har en ordförande och en ledamot från 
HSB och tre ledamöter från kommunen i styrelsen.  Den 4 december 2023 tog styrelsen 
ett beslut enligt beslutstexten: ”Ett enhälligt inriktningsbeslut fattats om att sälja 
samtliga fastigheter i HSB stiftelsen Jakobsberg.” Grunden till det beslutet är att 
stiftarna, HSB och kommunen, som har operativ och strategisk kompetens, att utveckla 
de ekonomiska förutsättningarna för stiftelsen.  
 
Strategiska och operativa beslut i ett stort äldre fastighetsbestånd behöver ske tätt och 
löpande i synergi för att säkerställa en god ekonomi.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-03. 
Årsredovisning HSB Jakobsberg 2022. 
Fastigheter HSB Jakobsberg. 
HSB stiftelsen Jakobsbergs värderingar av fastigheterna från juni 2022. 
Värdering Uddevalla Briggen 1 m fl. 
Värdering Uddevalla Ekorren 1 m fl. 
Värdering Uddevalla Lidret 4. 
Värdering Uddevalla Logen 4. 
Värdering Uddevalla Rud och Kagg 2. 
Värdering Uddevalla Simmersröd 1 25. 

Yrkanden 
Paula Berger (S) tillägg på andra attsatsen: 
lägg till eller stiftelse efter bolag. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag med Paula Bergers (S) tillägg 
och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget.  
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna att samtliga fastigheter i HSB Norra Bohuslän stiftelsen Jakobsberg får 
säljas enligt beslutet från stiftelsens styrelse den 4 december 2023, 
 
att godkänna att samtliga stiftelsens fastigheter erbjuds till försäljning till stiftarna, HSB 
Norra Götaland ekonomisk förening och Uddevalla kommun eller för kommunen 
aktuellt bolag eller stiftelse. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 120 Dnr KS/2024:198 

Nytt vägnamn, Hagmarksvägen 
Sammanfattning 
En detaljplan har tagits fram på Kissleberg för nya bostäder och den berörda gatan har 
byggts ut av en privat exploatör. I samband med detta behöver den ny väg namnges. 
 
I äldre laga skifteshandlingar har aktuellt område benämnts ”Hagarne”. Hagarnevägen 
finns redan inom kommunen därav föreslår Namnberedningsgruppen istället vägnamnet 
”Hagmarksvägen”.  
 
Förslaget har samråtts med berörd hembygdsförening och beretts av 
samhällsbyggnadsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-26. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2024-03-26, § 93. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2024-01-04. 
Karta, 2024-02-21. 
Översiktskarta, 2024-02-21. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att fastställa vägnamnet Hagmarksvägen i enlighet med bifogad karta.  
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 121 Dnr KS/2024:207 

Fastighetsförvärv av Uddevalla Stadskärnan 1:291 samt 
bildande av dotterbolag till Uddevalla Omnibus AB 
Sammanfattning 
Uddevalla Omnibus AB har kontrakt från Västtrafik att köra stadstrafiken i 10 år från 
2025-06-16 och avtal med Uddevalla Skolskjuts AB att köra skolskjutstrafiken för 
Uddevalla kommun. Detta innebär att Omnibus måste säkerställa en fungerande 
bussdepå för både skoltrafiken och stads/landsbygdstrafik för Uddevalla under denna 
tid. Uddevalla Omnibus har inkommit med framställan om att förvärva nuvarande 
bussdepå samt bilda ett bolag som ska äga och förvalta fastigheten.  
 
Omnibus har sagt upp hyreskontraktet med befintlig fastighetsägare, som vill sälja 
fastigheten. Omnibus har möjlighet att förvärva Uddevalla Stadskärnan 1:291 för 39,8 
mkr. Köpeskillingen ryms inom Omnibuskoncernens beviljade kredit i Uddevalla 
kommuns internbank.  
 
Uddevalla Omnibus AB avser att lägga förvärvet i ett dotterbolag till Omnibus, som har 
till syfte att äga och förvalta fastigheter.  
 
Företaget har samtidigt gjort en framställan om att förvärva del av en intilliggande 
fastighet. Denna affär bedöms dock vara av en sådan begränsad ekonomisk omfattning 
att frågan inte är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt och därmed inte 
en fråga för kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-15. 
Uddevalla Utvecklings AB:s protokoll 2024-03-22 § 27. 
Uddevalla Utvecklings AB:s tjänsteskrivelse 2024-03-20. 
Kartbilaga Stadskärnan 1:291. 
Bolagsordning Uddevalla Stadskärnan 1:291 AB. 
Specifikt ägardirektiv Uddevalla Stadskärnan 1:291 AB. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
att Uddevalla Omnibus AB får bilda dotterbolag som har till syfte att äga och förvalta 
fastigheter, 
 
att Uddevalla Omnibus AB med dotterbolag får förvärva fastigheten Uddevalla 
Stadskärnan 1:291 för 39 800 000 kr exkl. lagfartskostnad. 
 
  
 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 122 Dnr KS/2023:640 

God ekonomisk hushållning 2024 för Uddevalla Vatten AB 
Sammanfattning 
Kommunallagen anger i 11 kapitlet, § 1 att kommunfullmäktige ska besluta om 
riktlinjer för god ekonomisk hushållning för kommunen och dess bolag, stiftelser och 
kommunalförbund. 
 
God ekonomisk hushållning i Uddevalla kommun innebär att kommunen, dess förbund, 
bolag och stiftelser ska ha en stabil ekonomi för att kunna möta nedgångar och kriser i 
samhällsekonomin. Verksamheterna ska bedrivas kostnadseffektivt och ändamålsenligt. 
Varje generation ska bära kostnaden för den service den konsumerar och inte belasta 
kommande generationer. Kommunkoncernens arbete ska präglas av ett helhetstänkande 
där kommunkoncernens bästa är överordnat enskilda verksamheters behov. Begreppet 
god ekonomisk hushållning har både ett finansiellt perspektiv och ett 
verksamhetsperspektiv. 
 
Kommunen och den kommunala koncernen har god ekonomisk hushållning när 
finansiella mål och verksamhetsmässiga mått visar god måluppfyllelse. 
Kommunen har god ekonomisk hushållning när samtliga finansiella mål och 2/3-delar 
av de verksamhetsmässiga måtten visar måluppfyllelse/förbättring. 
Kommunala bolag, stiftelser och kommunförbund har god ekonomisk hushållning när 
finansiella mål och de verksamhetsmässiga måtten, enligt kommunfullmäktiges beslut, 
visar måluppfyllelse/förbättring. 
 
Den kommunala koncernen har god ekonomisk hushållning när kommunen och 2/3- 
delar av bolag, stiftelser och kommunalförbund har god ekonomisk hushållning. 
 
Uddevalla Vatten AB:s utvärdering är att bolaget har god ekonomisk hushållning när 
båda finansiella mål och minst 50 procent av de verksamhetsmässiga målen uppnås. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-02-20. 
Bilaga God ekonomisk hushållning 2024 för Uddevalla vatten AB. 
Protokoll nr 6, Styrelsemöte Uddevalla Vatten AB 2023-11-30. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna Uddevalla Vatten AB:s utvärdering av god ekonomisk hushållning. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 123 Dnr KS/2024:156 

Handlingsplan för att återföra Uddevalla kommuns nivå för 
försörjningsstöd till under rikets snitt 
Sammanfattning 
Ett av kommunfullmäktiges prioriterade områden under perioden 2023 till 2026 är 
Arbetslinjen. Ett område som i hög grad omfattar kommunens arbete med 
försörjningsstöd och arbetsmarknadsinsatser. Arbetsmarknadsavdelningen som är 
organiserat under kommunstyrelsen har i uppdrag att samordna kommunens 
arbetsmarknadsinsatser samt ansvara för handläggning av ekonomiskt bistånd.  
 
Utifrån det prioriterade området Arbetslinjen har arbetsmarknadsavdelningen tilldelats 
följande uppdrag:  
Kommunstyrelsen (Arbetsmarknadsavdelningen) ska utarbeta ett förslag till 
handlingsplan för att återföra försörjningsstödet till under rikets snitt. 
 
Indikator för uppdraget är:  
Kommunens kostnader för försörjningsstöd ska återföras till under genomsnittet för 
landets kommuner. 

Beslutsunderlag 
Arbetsmarknads- och integrationsutskottets protokoll 2024-04-03, § 15. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-19. 
Handlingsplan, sänka kostnaderna för försörjningsstöd. 
Jämförande statistik 2022. 
Metodbeskrivning och kommentarer till framtagna aktiviteter i handlingsplan. 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C), Henrik Sundström (M): 
bifall till arbetsmarknads- och integrationsutskottets förslag. 
 
David Höglund Velasquez (V): 
avslag på arbetsmarknads- och integrationsutskottets förslag. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsmarknads- och integrationsutskottets förslag och 
David Höglund Velasquez (V) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt arbetsmarknads- och integrationsutskottets förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anta Handlingsplan, sänka kostnaderna för försörjningsstöd. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Reservation/Protokollsanteckning 
Reservation från David Höglund Velasquez (V) till förmån för eget yrkande. 
 
Centerpartiet, Liberalerna, Miljöpartiet och Socialdemokraterna lämnar följande 
protokollsanteckning: 
Att ställa orimliga mål som inte går att uppnå är inte bra för 
arbetsmiljön.  Målsättningen att minska kostnaderna med minst 15 miljoner kronor 
under mandatperioden 2023–2026, till ca 60 mkr är inte rimligt.  
2023 lämnade ca 500 vuxna ekonomiskt bistånd. Samtidigt tillkom nya klienter. 
Nettoresultatet blev en minskning med ca 250 personer. Detta genererade en minskning 
med sju mkr. Den största minskningen av kostnader under mandatperioden tros ligga 
under 2023 och sedan avmattas något, varav den ekonomiska kalkylen blir svår att 
genomföra. Arbetslösheten vände och ökade från halvåret 2023 och spås fortsätta att 
öka in i 2025. Detta kommer troligen att försvåra arbetet med att få ut klienter i arbete.  
Vi anser att målsättningen bör vara att fortsätta öka utflödet mer än inflödet av nya 
klienter och på så sätt fortsätta att minska kostnaderna utan krav på målsättning 60 mkr. 
Man bör ta hänsyn till de förutsättningar som Uddevalla kommun har med högre 
ohälsotal därmed högre sjukfrånvaro samt antal unga i socioekonomiskt svaga familjer 
som även det är högre än i övriga kommuner. Att yttre påverkansfaktorer också kan 
bidra till en sänkt eller högre målsättning bör också beaktas. 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 124 Dnr KS/2024:130 

Sponsring till BMK Uddevalla för Uddevalla Grand Prix of 
Sweden 2024 
Sammanfattning 
BMK Uddevalla har ansökt om sponsring med 800 tkr för att arrangera VM-deltävling i 
motocross den 10–11 augusti 2024. Detta evenemang har framgångsrikt arrangerats på 
Glimmingen av BMK under många år, och år 2024 kommer att bli den 26:e gången 
tävlingen hålls i Uddevalla. VM-deltävlingen är en av cirka 20 deltävlingar över hela 
världen. Det förväntade antalet deltagare i Uddevalla uppgår till cirka 300 personer. 
Evenemanget brukar locka ungefär 20 000 besökare och involverar omkring 10 olika 
föreningar som får ersättning för sitt arbete. Besökarna är spridda i åldrar, från små barn 
till äldre invånare. Tävlingarna kommer att sändas över hela världen. Värdet av att VM-
tävlingen äger rum i Uddevalla, vilket lockar ett stort antal besökare till staden samt ger 
internationell exponering, beräknas till 500 tkr. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-19. 
Avtal mellan Uddevalla kommun och BMK Uddevalla 2024-03-19. 
Budget från BMK Uddevalla, 2024-02-22. 
Ansökan om sponsring från BMK Uddevalla 2024-02-22. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att sponsra BMK Uddevalla med 500 tkr, 
 
att finansiering sker inom kommunstyrelsens budget för sponsring. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 125 Dnr KS/2024:174 

Revidering av bestämmelser för fakturering och 
kravverksamhet i Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Nu gällande bestämmelser för fakturering och kravverksamhet i Uddevalla kommun 
från 2012 är i behov av revidering. Behovet är framför allt framkallat av att rutinerna 
vid kreditering av fakturor behöver förtydligas, vilket framkommit vid 
internkontrollarbetet inom kommunledningskontoret. Det har där uppmärksammats att 
rutinerna i denna del ska hanteras på samma sätt som vid utbetalningar, dvs alltid 
attesteras av minst två personer. Utöver detta har bestämmelserna getts en översyn; de 
förändringar som då har gjorts är av mer redaktionell art. Förändringarna har 
åskådliggjorts i särskilt dokument som ligger med i beslutsunderlaget.       

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-22. 
Reviderade Bestämmelser för fakturering och kravverksamhet i Uddevalla kommun. 
Åskådliggjorda förändringar jämfört med bestämmelser från 2012. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna föreslagna revidering av bestämmelser för fakturering och 
kravverksamhet i Uddevalla kommun. 
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 126 Dnr KS/2024:176 

Yttrande tillhörande Granskningshandlingar för yttrande Thorild 
12,  PLAN.2020.2211 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har fått möjlighet att inkomma med yttrande i granskningen som är 
en den sista formella processdelen inför att förslaget till detaljplan för Thorild 12 
kommer att beredas för politiskt beslut.   
 
Syftet med förslaget till detaljplan för Thorild 12 är att möjliggöra en utökad byggrätt så 
att marken kan användas för centrum-, kontors-, gymnasium- samt parkeringsändamål. 
Den utökade byggrätten innebär att en påbyggnad kan ske upp till 5 våningar, med en 
nockhöjd om 30 m ovan gatuplanet. Vidare innebär planen att dagvatten ska kunna 
hantera bättre jämfört med nuläget. Planen innebär också att nuvarande tomtindelning 
och strandskydd upphävs.   
 
Planförslaget har tidigare varit föremål för samråd under tiden 2022-05-04—2022-05-
25. Kommunstyrelsens yttrande innebar att man noterade information och hade ingen 
erinran.    
 
När granskningen är avslutad bearbetas skyndsamt eventuella inkomna synpunkter. 
Därefter överlämnas planförslaget för politisk beredning i samhällsbyggnadsnämnden.   

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-04-02. 
Underrättelse av granskning av detaljplan daterad 2024-03-11. 
Granskningshandlingar; planbeskrivning tillhörande detaljplan Thorild 12, Uddevalla 
centrum.  
Granskningshandlingar; plankarta tillhörande detaljplan Thorild 12.  
Samrådsredogörelse tillhörande förslag till detaljplan Thorild 12, daterad 2024-03-11.  
Översiktskarta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen om planstatus för detaljplan Thorild 12 samt besluta att 
kommunstyrelsen inte har något att erinra om upprättat planförslag. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 127 Dnr KS/2024:155 

Yttrande, Forshälla-Bräcke 17:1 ny detaljplan för uppförande 
av villabebyggelse PLAN.2020.2386 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har fått förslag till detaljplan för Forshälla Bräcke 17:1 för yttrande 
under granskning. Detaljplanens syfte är att möjliggöra småhusbebyggelse i anslutning 
till redan befintlig bebyggelse. Området är beläget längs med Fräknestranden vilket är 
ett område som är utpekat för utökad bebyggelse. 
 
Kommunstyrelsens synpunkter under samrådet handlade principiellt om att 
översiktsplanen anger att markanvändningen ska vara grönområde. Avvikelsen innebär 
att den formella handläggningen sker såsom utökat planförfarande. Naturvärdena i 
området har klass 4, vilket är den lägsta klassen. Planbeskrivningen har kompletterats 
med en mer utförlig beskrivning av naturvärdena samt en fågelinventering. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-02. 
Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2024-02-26 §38. 
Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse 2024-01-30  
Plankarta. 
Planbeskrivning. 
Illustrationskarta. 
Översiktskarta. 
Underrättelse om granskning av detaljplan Forshälla-Bräcke 17:1. 
Samrådsredogörelse. 
Exploateringsavtal. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att inte lämna några synpunkter på förslaget till detaljplan. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 128 Dnr KS/2023:675 

Remiss från Havs och Vattenmyndigheten om en översyn och 
aktualisering av hamnarna av riksintresse för yrkesfisket 
Sammanfattning 
Havs- och vattenmyndigheten har inkommit med remiss gällande en översyn och 
aktualisering av hamnarna av riksintresse för yrkesfisket. Översynen gäller hela Sverige.  
 
I remissen har myndigheten identifierat ett antal hamnar som inte längre föreslås falla 
inom ramen för riksintresse. De hamnar som berörs i Västra Götalands län är Donsö. 
Hamburgsund, Kungshamn, Resö samt Spiken.  
 
Organisationen Fiskekommunerna, vilken Uddevalla kommun deltar i, har tagit fram ett 
remissvar. Fiskekommunerna framhåller i svaret att hamnar av riksintresse för 
yrkesfiske är viktiga för en fungerande och robust fiskeriverksamhet. Att viktiga hamnar 
skyddas till förmån för yrkesfisket utgör en trygg grund för infrastrukturfunktioner, 
service, tillgång till hemmahamn, status och möjlighet till finansiell satsning. 
Fiskekommunerna ställer sig frågande till syftet att minska antalet hamnar av 
riksintresse för yrkesfisket vilket främst drabbar småskaligt fiske. Särskilt framhålls 
riksintressets betydelse för möjligheten till finansiellt stöd samt det negativa signalvärde 
det innebär för det småskaliga yrkesfisket då detta är av stort värde både för 
självförsörjning och kustkommunernas attraktionskraft. Vidare betonas också vikten av 
dialog med fiskets producentorganisationer och berörda kommuner för att undvika 
eventuella målkonflikter avseende riksintressen. 
 
Kommunledningskontoret har inte gjort någon egen bedömning av förslagen i remissen. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-03-27. 
Fiskekommunernas synpunkter på remiss gällande översyn och aktualisering av hamnar 
av riksintresse för yrkesfiske. 
Remiss från Havs- och vattenmyndigheten gällande översyn och aktualisering av 
hamnar av riksintresse för yrkesfiske. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lämna Fiskekommunernas synpunkter som Uddevalla kommuns svar på remissen. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 129 Dnr KS/2024:212 

Löpande granskning 2023 
Sammanfattning 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Uddevalla kommun genomfört 
en löpande granskning. Syftet med granskningen är att ge kommunens revisorer 
underlag för bedömningen av kommunens redovisning och interna kontroll.  
 
Granskningen av den interna kontrollen omfattar följande processer; bokslutsprocessen, 
löneprocessen inklusive pensioner, inköpsprocessen, investeringsprocessen, 
exploateringsprocessen, processen för redovisning av mervärdesskatt, sociala avgifter 
och källskatt, processen för användning av finansiella instrument. 
 
I rapporten lämnas en beskrivning av gjorda iakttagelser och rekommendationer inom 
de granskade områdena. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-02. 
Löpande granskningsrapport 2023. 
Följebrev till löpande grankning2023. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 130 Dnr KS/2024:213 

Uppföljande granskning 2023 
Sammanfattning 
EY har inom ramen för den grundläggande granskningen genomfört en uppföljning av 
de fördjupade granskningar som genomfördes 2021. Den uppföljande granskningens 
syfte har varit att bedöma vilka åtgärder kommunstyrelsen vidtagit utifrån de 
rekommendationer som lämnades i granskningen av beställarkompetens vid större 
projekt.  
 
Den samlade bedömningen är att kommunstyrelsen styrelsen delvis har omhändertagit 
tre av rekommendationerna och inte omhändertagit en av rekommendationerna som 
lämnades i granskningen 2021. De rekommendationer som lämnades till 
kommunstyrelsen i 2021 års granskning bedöms kvarstå och revisorerna 
rekommenderar att arbetet fortsätter. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-02. 
Uppföljande granskning 2023, revisionsrapport. 
Följebrev uppföljande granskning 2023 till kommunstyrelsen. 
Följebrev uppföljande granskning 2023 till kommunfullmäktige. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 131 Dnr KS/2024:214 

Leverantörsgranskning år 2023, revisionsrapport 
Sammanfattning 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Uddevalla kommun genomfört 
en granskning av kommunens leverantörsregister och leverantörstransaktioner. 
Granskningen har syftat till att bedöma riktigheten i de uppgifter som registrerats i 
leverantörsregistret samt identifiera potentiella risker för oegentligheter eller felaktiga 
utbetalningar. 
 
Slutsatsen utifrån granskningens syfte är att Uddevalla kommun har en välfungerande 
process för att uppdatera sitt leverantörsregister. Kommunens registervård bedöms 
därför som ändamålsenlig. I granskningen har inga av kommunens leverantörer 
förekommit på några varningslistor för oseriösa aktörer. Därtill visar granskningen att 
funktionen för att spärra leverantörer används i en stor utsträckning. 
 
Sammanfattningsvis visar granskningen ett antal områden där kommunen ytterligare 
kan stärka sitt arbete med sitt leverantörsregister.  
 
Utifrån granskningen rekommenderas Uddevalla kommun att gå igenom sitt 
leverantörsregister och kontrollera för inaktiva leverantörer och göra lämpliga 
korrigeringar i systemet samt att leverantörer utan organisationsnummer gås  
igenom och att leverantörernas uppgifter uppdateras med korrekt information  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-02. 
Nytt följebrev från kommunens revisorer leverantörsgranskning och 
leverantörstransaktioner, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
Följebrev från kommunens revisorer. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 132 Dnr KS/2024:242 

Fyllnadsval av ledamot i Business Improvement District, BID, 
efter Per Bäckström 
Sammanfattning 
Uddevalla kommun är medlem i föreningen Uddevalla City BID Business Improvement 
District ideell förening. Kommunen valde i början av mandatperioden Jerker Lundin 
(KD), Anna-Lena Heydar (S), Ann-Charlott Gustafsson (UP) samt Per Bäckström 
(projektchef stadsutveckling) till ledamöter i styrelsen. Med anledning av att Per 
Bäckström avslutar sin anställning i Uddevalla kommun behöver fyllnadsval hållas. 
 
Kommunledningskontoret föreslår att näringslivs- och kommunikationschef Mats 
Eliasson väljs till ledamot för resterande del av mandatperioden. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-12. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att välja näringslivs- och kommunikationschef Mats Eliasson till ledamot av styrelsen 
för Uddevalla City BID Business Improvement District för mandatperioden till och med 
2026-12-31. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 133 Dnr KS/2024:2 

Redovisning av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 2024-
04-24 
Sammanfattning 
I förteckningarna redovisas de delegationsbeslut som har fattats åt kommunstyrelsen 
vägnar under perioden 2024-03-19 – 2024-04-15. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-17. 
Förteckning över delegationsbeslut, kommunstyrelsen 2024-03-19 – 2024-04-15. 
Förteckning över delegationsbeslut Miljö, 2024-03-19 – 2024-04-15. 
Förteckning över delegationsbeslut, Bygg 2024-03-19 – 2024-04-15. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna redovisningen av delegationsbeslut. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 134 Dnr KS/2024:3 

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2024-04-26 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att godkänna anmälningsärenden. 

Beslutsunderlag 
2024-04-24 förslag till beslut om anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2024, 
daterad 2024-04-18. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lägga anmälningsärenden i förteckning daterad 2024-04-18 till handlingarna.  
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 135 Dnr KS/2024:4 

Information från kommunstyrelsens ordförande samt från 
Fyrbodal 2024 
Sammanfattning 
Information från kommunstyrelsen ordförande Martin Pettersson (SD): 

- Ärendet om sammanslagning av räddningstjänstförbund i Fyrbodal är på gång 
och ägardialogen kommer intensifieras. 

- Förvärv av Rosenhäll ses över. 
- Budgetarbetet 2025 pågår och majoritetens budget kommer presenteras den 15 

maj. 
- Lantbruksdialoger pågår, hölls i Skredsvik förra veckan och Ljungskile i veckan 

innan och den sista dialogen äger rum på Lanegården den här veckan. 
 

Information från Fyrbodals kommunalförbund, Christer Hasslebäck (UP): 
- Västra hamnen kommer lyftas som en punkt på kommande Fyrbodals direktion. 

 
Information från Kollektivtrafikforum, Henrik Sundström (M): 

- Busslinje till Rimmersvallen. 
- Införandet av ledbussar kommer kan leda till att busshållplatser behöver byggas 

om. 
- Målbild tåg 2028. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att notera informationen. 
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 136 Dnr KS/2024:59 

Information från kommundirektören samt 
stadsutvecklingsprojekten 2024 
Sammanfattning 
Kommundirektör Malin Krantz informerar kommunstyrelsen utifrån nedan. 
 
Presenterar jämförelsetal kring följande siffror: 

- Nya insiktssiffror (nöjt kundindex) – högsta siffror någonsin för kommunen. 
- Befolkningsutvecklingen. 
- Arbetslösheten. 
- Ohälsotalen inom Fyrbodal. 
- Antal företagskonkurser. 

 
Pågående rekryteringar 

- socialchef  
- biträdande kommundirektör 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att notera informationen.  
  
 
 
  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 
2024-04-24 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 137 Dnr KS/2024:284 

Avsiktsförklaring rörande marköverlåtelse och 
genomförandeavtal för del av Fröland 3:35 och 3:36 
Sammanfattning 
Lantmännen ekonomiska förening och Varaslättens Lagerhus har begärt en 
avsiktsförklaring som är i linje med ingångna fastighetsaffärer med respektive part 
gällande Fröland 3:35 och 3:36. En avsiktsförklaring för respektive part och ligger för 
godkännande av kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-04-24. 
Avsiktsförklaring med Lantmännen ekonomiska förening. 
Avsiktsförklaring med Varaslättens Lagerhus. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna avsiktsförklaring med Lantmännen ekonomiska förening, 
 
att godkänna avsiktsförklaring med Varaslättens Lagerhus. 
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